



3 hours Labrador Nature & Coastal Walk

- An up-close and personal experience with rich mangrove flora and fauna
- Exposure to a wide variety of habitats around the seamless loop - mudflat, mangrove, coastal forest, rocky shore, parkland and Adinandra belukar
- Mesmerising views of Keppel Harbour, Sentosa island and Labrador Nature Reserve

0800hrs, gather at **Labrador Park MRT Station Exit A.**

Berlayer Creek Boardwalk



- Within metres of the Creek’s entrance, the Bakau Pasir (*Rhizophora stylosa*) with its small, eye-shaped leaves can be spotted on the right of the boardwalk. Just next to the Bakau Pasir is the Nipah Palm (*Nypa fruticans*), also known as a “plant of a thousand uses”.

- Currently one of two remaining mangroves in the south of mainland Singapore, Berlayer Creek is home to a myriad of fauna and flora - some 60 recorded bird species, 19 species of fishes and 14 true mangrove plant species have been recorded here. Despite its relative small area of 5.61 hectares, Berlayer Creek also has one of the highest densities of molluscs in Singapore with some 50 species being recorded.



- At low tide, be sure to look out for the Giant Mudskipper (*Periophthalmodon schlosseri*), one of the largest mudskippers in the world. Also, if you are observant enough, you might just spot a Brahminy Kite (*Haliastur indus*) or an Oriental Dollarbird (*Eurystomus orientalis*) perching among the trees or soaring in the sky.

Bukit Chermin Boardwalk

- Take a leisurely stroll along this coastal boardwalk, while enjoying the different views of the expansive waters of Keppel Harbour, the lush greenery of Bukit Chermin hill, and the distant rocky cliffs of Sentosa island. Appreciate the conserved heritage of the four existing black-and-white bungalows on Bukit Chermin.





Labrador Nature Reserve

- Labrador Nature Reserve is a place for you to explore two other types of habitats – the coastal cliffs and the rocky shores. One of Singapore’s four protected nature reserves, Labrador Nature Reserve provides a safe haven for biodiversity. Experience the fascinating connection between the landscape and historical themes by tracing the journey back to the 1870s.

1. Berlayer Beacon



2. Long Ya Men



Fort Pasir Panjang



Site A: Machine Gun Post



Site B: The Wall of Brick Cutting



Site C: The Fourth Gun Position



Site D: Gun Emplacement IV



Site E: Tunnel



Site F: Gun Emplacement III



Site G: Casemate

\$50 / pax

- Professional Tour Guide services (English or Chinese Speaking)
- Activities as per program stated
- Quotation based on minimum 5 pax



3 小时 Labrador 自然保护区 & 沿海徒步游

- 近距离接触仅在热带生长的红树林动植物
- 沐浴在广阔丰富的天然生态环境中 - 泥滩、红树林、沿海森林、岩石海岸、草木区和杨桐属矮灌木林。
- 眺望观赏 Keppel 港、圣淘沙岛和 Labrador 自然保护区的迷人景色

行程:

上午 08:00 - 在 Labrador Park 地铁站 A 出口集合



Berlayer Creek Boardwalk

- 在离入口不过几米的距离，在木板路右侧注意观察 Bakau Pasir (*Rhizophora stylosa*) 酷似小眼睛形状的叶子。而紧挨着 Bakau Pasir 的是 Nipah Palm (*Nypa fruticans*) 也被称为“千用途植物”。
- 白层溪是新加坡南部仅存的两处红树林之一，是无数动植物的家园，其中约有 60 种记录在案的鸟类、19 种鱼类和 14 种红树林植物。尽管 Berlayer Creek 的面积只有 5.61 公顷，但它却是新加坡软体动物密度最高的地方之一，有记录的软体动物约有近 50 种。
- 在退潮时，一定要小心世界上最大的弹涂鱼之一 - 巨型弹涂鱼。如果你的观察力足够敏锐，你还可能会发现婆罗门风筝(比目鱼)或东方美眉鸟(侧翼鸟)栖息在树林中或翱翔在天空中。



Bukit Chermin Boardwalk

- 沿着海边的木板路悠闲地漫步，同时饱览 Keppel 港广阔的水域，Bukit Chermin 山上郁郁葱葱的绿树，以及圣淘沙岛遥远的岩石峭壁等自然景色。在这里你还可以看到 Bukit Chermin 留存至今的四幢黑白建筑遗产。





Labrador Nature Reserve

- Labrador 自然保护区可以让你探索另外两种独特的栖息地——海岸悬崖和岩石海岸。Labrador 自然保护区是新加坡四大自然保护区之一，为生物多样性提供了安全的避难所。通过追溯旅程回到 19 世纪 70 年代，体验自然风景和历史之间的迷人联系。

Ber layer 灯塔



龙牙门



巴西班让炮台



地点 A: 机枪哨岗



地点 B: 切割砖墙



地点 C: 第四炮台位



地点 D: 4号枪位



地点 E: 隧道



地点 F: 三号枪位



地点 G: 窗扉

行程报价: 50 新币 / 人

- 专业导游讲解 (中/英文讲解)
- 所包含活动内容如上行程所示
- 最少五人成团